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Protokół Nr XVIII/08 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu  

odbytej w dniu 11 stycznia 2008 roku  
o godzinie 17.00 w Urzędzie Gminy w Czempiniu  

 
 
Obrady rozpoczęto w dniu 11 stycznia 2008 roku o godzinie 17.00. 
Obrady zakończono w dniu 11 stycznia 2008 roku o godzinie 18.40.  
W XVIII sesji Rady Miejskiej udział wzięło 14 radnych. 
Ponadto, uczestniczyli w niej: 

• Burmistrz Gminy Czempiń - Dorota Krystyna Lew;  
• Zastępca Skarbnika Gminy Czempiń – Halina Łączna;  
• Radca prawny – Roman Hojan; 
• Radny Powiatu Kościańskiego – Karol Malicki; 
• Kierownik Posterunku Policji w Czempiniu – Dariusz Piotrowski;   
• Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych, 
• Kierownicy Referatów Urzędu Gminy w Czempiniu,  
• Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli w Czempiniu, 
• Dziennikarze, 
• Mieszkańcy gminy Czempiń. 

 
Do punktu 1 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz w dniu 11 stycznia 2008 
roku o godzinie 17.00 otworzył XVIII sesję Rady Miejskiej i po powitaniu radnych oraz gości 
oświadczył, Ŝe zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co 
wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz zaproponował, aby Rada 
Miejska w Czempiniu na sekretarza obrad XVIII sesji powołała Wiceprzewodniczącego Rady 
Miejskiej w Czempiniu radnego Przemysława Sztukowskiego, który wyraził zgodę na 
pełnienie tej funkcji.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: 13 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” powołała na sekretarza 
obrad XVIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu radnego Przemysława 
Sztukowskiego.  

 
Do punktu 2 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz poinformował, Ŝe radni 
Rady Miejskiej w Czempiniu otrzymali porządek obrad XVIII sesji. Do przedłoŜonego 
porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz odczytał wniosek 
Burmistrz Gminy Czempiń z dnia 10 stycznia 2008 roku w sprawie wprowadzenia do 
porządku obrad XVIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu punktów:  
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1. „Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania błędu pisarskiego w uchwale                  
Nr XVII/90/07 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 grudnia 2007r. 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Czempiń na 2007 
rok” w punkcie 4a porządku obrad;  

2. „Podjęcie uchwały w sprawie zasad korzystania ze stołówek szkolnych 
zorganizowanych w szkołach prowadzonych przez Gminę Czempiń” w punkcie 
4 b porządku obrad.   

Wniosek stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
do porządku obrad XVIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu pu nkt 4a: „Podj ęcie 
uchwały w sprawie sprostowania błędu pisarskiego w uchwale Nr XVII/90/07 
Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 grudnia 2007r. zmieniającej uchwałę                
w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Czempiń na 2007 rok”.   
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
do porządku obrad XVIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu pu nkt 4b: „Podj ęcie 
uchwały w sprawie zasad korzystania ze stołówek szkolnych zorganizowanych              
w szkołach prowadzonych przez Gminę Czempiń”.   
 

Po dokonaniu powyŜszej zmiany porządek obrad przedstawiał się w sposób następujący:  
1. Otwarcie obrad.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XVII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
4. Interpelacje i zapytania radnych.  
4a.Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania błędu pisarskiego w uchwale                          

Nr XVII/90/07 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 grudnia 2007r. zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Czempiń na 2007 rok. 

4b.Podjęcie uchwały w sprawie zasad korzystania ze stołówek szkolnych 
zorganizowanych w szkołach prowadzonych przez Gminę Czempiń. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę             
i zbiorowe odprowadzanie ścieków przez Zakład Gospodarki Komunalnej                          
w Czempiniu.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę, 
dostarczaną przez Przedsiębiorstwo Produkcyjno – Handlowo – Usługowe „EKO – 
TECH” Sp. z o.o. z siedzibą w Piotrkowicach. 

7. Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Czempiniu w 2007 roku.  
8. Sprawozdanie z pracy Komisji Rolnictwa, Działalności Gospodarczej, Prawa                     

i Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska oraz Budownictwa i Spraw 
Komunalnych Rady Miejskiej w Czempiniu w 2007 roku.  

9. Sprawozdanie z pracy Komisji Finansów i BudŜetu oraz Spraw Socjalnych Rady 
Miejskiej w Czempiniu.  

10. Sprawozdanie z pracy Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia Rady 
Miejskiej w Czempiniu w 2007 roku.  

11. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Czempiń w okresie międzysesyjnym. 
12. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu z działalności                  

w okresie międzysesyjnym.  
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
14.  Wolne głosy i wnioski.  
15.  Zakończenie sesji.  
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Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie przyjęła 
powyŜszy porządek obrad XVIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu.  
 

Do punktu 3 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz poinformował 
zebranych, Ŝe zapoznał się z protokołem z XVII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu i uznał, Ŝe 
jest on zgodny z przebiegiem sesji Rady Miejskiej w Czempiniu.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Czempiniu radny Przemysław Sztukowski nadzorujący 
sporządzenie protokołu z XVII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu, po zapoznaniu się                     
z protokołem, uznał, Ŝe jego treść jest zgodna z przebiegiem XVII sesji Rady Miejskiej                  
w Czempiniu i wniósł o przyjęcie go bez odczytania.   

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych jednogłośnie przyjęła protokół 
z XVII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu 27 grudnia 2007 roku.  

 
Do punktu 4 porządku obrad: 
 
Interpelacje i zapytania zgłosiło 6 radnych: 
 
1. Radny Jerzy KrzyŜostaniak w sprawie przedstawiania stanowiska w sprawie śmieci 

wyrzucanych do rowów – kto ma je posprzątać i zapłacić za wywóz, gdyŜ obecnie 
zaśmiecanych rowów jest coraz więcej – przy drodze Borowo – Gorzyce; Piechanin – 
Głuchowo; Czempiń – Szołdry. Radny Jerzy KrzyŜostaniak zwrócił się z prośbą o szybką 
interwencję w tej sprawie(wystosowanie apelu do mieszkańców), poniewaŜ miejsca te nie 
są dobrymi wizytówkami Czempinia;  

2. Radny Wojciech Adamski:  
���� w sprawie udzielenia odpowiedzi na zapytanie: „Jakie korzyści będzie miała gmina            

z decyzji o budowie wieŜy telefonicznej oprotestowanej przez mieszkańców pół roku 
temu?”; 

���� w sprawie rozpatrzenia moŜliwości przeprowadzenia rozmów z właścicielami  
przedsiębiorstw odbierających nieczystości od mieszkańców gminy Czempiń w celu 
ujednolicenia sposobu naliczania stawek opłat za odbiór śmieci. Zdaniem radnego 
Wojciecha Adamskiego „problem ze śmieciami” nasilił się od czasu, gdy firma EKO 
RONDO z Puszczykowa wprowadziła opłatę za odbiór kubła i to spowodowało, Ŝe 
mieszkańcy podrzucają sobie śmieci; tymczasem w przypadku śremskiej firmy nie ma 
problemu, gdyŜ niezaleŜnie od ilości kubłów są one wywoŜone, poniewaŜ opłata 
wnoszona jest od osoby.       

3. Radny Maciej Głochowiak:  
���� w sprawie przeznaczenia ewentualnych wolnych środków budŜetowych na wykonanie 

dokumentacji projektowej budowy kanalizacji wsi Jasień i Piotrkowice;  
���� przygotowanie przed kaŜdą sesją Rady Miejskiej w Czempiniu informacji na temat 

realizacji wszystkich prowadzonych na terenie gminy inwestycji;   
4. Radny Aleksander Wieliński: 

����  w sprawie udzielania odpowiedzi na pytanie, czy jest moŜliwość innego 
zlokalizowania wieŜy telefonii komórkowej, której dotyczy ogłoszenie z dnia 21 
grudnia 2007 roku znajdujące się w gablocie Urzędu Gminy w Czempiniu oraz czy 
były prowadzone rozmowy z mieszkańcami osiedla na temat usytuowania tej wieŜy             
i czy brano pod uwagę inną jej lokalizację;  
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5. Radny Krzysztof Giemza w sprawie ponownego zawnioskowania do Wojewódzkiego 
Zarządu Dróg o uporządkowanie poboczy i wycięcie krzewów na drodze Głuchowo – 
Piechanin, a w szczególności na wysokości sadu Głuchowo. Radny Krzysztof Giemza 
poprosił o pomoc w załatwieniu tegoŜ wniosku przez radnych powiatowych.       

6. Radny Piotr Wojciechowski: 
���� w sprawie zmiany czasu włączania oświetlenia w miejscowości Jarogniewice –                    

o późniejsze włączanie po południu i wcześniejsze wyłączanie rano oraz                               
o sprawdzenie godzin włączania i wyłączania oświetlenia na terenie całej gminy;  

���� o wystąpienie do właściciela wieŜy telefonii komórkowej w Jarogniewicach                       
z zapytaniem, dlaczego wieŜa ta nie jest zakończona sygnalizatorem w postaci 
czerwonej lampki, która wskazuje na jej wysokość. Radny Piotr Wojciechowski 
wskazał, Ŝe konieczność jej zamontowania powinna wynikać ze względów 
bezpieczeństwa, gdyŜ wieŜa ta znajduje się  w sąsiedztwie zabudowań mieszkalnych; 

���� w sprawie postawiania kierunkowskazu prowadzącego z Głuchowa w kierunku 
Siernik i Bieczyn z napisami tychŜe miejscowości, poniewaŜ aktualnie na 
kierunkowskazie wymieniona jest tylko nazwa miejscowości Pecna; 

���� w sprawie przestawienia znaków drogowych z napisem miejscowości Sierniki, jak 
równieŜ znaku wskazującego obszar zabudowany, poniewaŜ Sierniki są 
miejscowością szybko się rozbudowującą i wiele budynków w tej chwili stoi poza 
granicami wioski, ponadto znak obszar zabudowany wskazałby na konieczność 
ograniczenia prędkości.      

 
Do punktu 4a porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie sprostowania błędu pisarskiego w uchwale Nr XVII/90/07 
Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 grudnia 2007r. zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budŜetu gminy Czempiń na 2007 rok przedstawionego przez Zastępcę Skarbnika 
Gminy Czempiń Halinę Łączną uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XVIII/93/08 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 11 stycznia 2008                
w sprawie sprostowania błędu pisarskiego w uchwale Nr XVII/90/07 Rady 
Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 grudnia 2007r. zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budŜetu gminy Czempiń na 2007 rok przedstawioną przez Zastępcę 
Skarbnika Gminy Czempiń Halinę Łączną. 
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 4b porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie zasad korzystania ze stołówek szkolnych zorganizowanych  
w szkołach prowadzonych przez Gminę Czempiń przedstawionego wraz z uzasadnieniem 
przez Młodszego Referenta Referatu Organizacyjnego Urzędu Gminy w Czempiniu 
Huberta Włodarczaka uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XVIII/94/08 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 11 stycznia 2008             
w sprawie w sprawie zasad korzystania ze stołówek szkolnych zorganizowanych  
w szkołach prowadzonych przez Gminę Czempiń przedstawioną wraz                        
z uzasadnieniem przez Młodszego Referenta Referatu Organizacyjnego Urzędu 
Gminy w Czempiniu Huberta Włodarczaka.                  
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Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 5 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę             
i zbiorowe odprowadzanie ścieków przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Czempiniu. 
przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Burmistrz Gminy Czempiń Dorotę Krystynę 
Lew:  
 
Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe zastanawiał się, czy poprzeć ten wniosek Zakładu 
Gospodarki Komunalnej, czy teŜ „dla dobra wszystkich” nie zgodzić się z tym wnioskiem. 
Radny Wojciech Adamski podkreślił, Ŝe podczas wspólnego posiedzenia Komisji Rady 
Miejskiej w Czempiniu z przedstawicielami zakładów dostarczających wodę, usłyszeli, Ŝe jest 
mniejsze zapotrzebowanie na wodę na terenie gminy, rosną koszty. Radny Wojciech Adamski 
wskazał, Ŝe w dniu dzisiejszym uzupełnił swoje dane i zadał pytanie: „Jak moŜna przyjąć 
zmniejszenie zuŜycia wody, skoro w 2006 roku produkowaliśmy 446 000 kubików, a w roku 
2007 – 471 000 kubików? Czy to jest zmniejszenie produkcji wody, czy zwiększenie? 
Ewidentne zwiększenie.”. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe jeszcze większym 
zaskoczeniem dla niego było, Ŝe przy większej produkcji wody – sprzedawaliśmy mniej wody 
- 352 000 kubików w 2006 roku, a w roku 2007 330 000 kubików. Radny Wojciech Adamski 
wskazał, Ŝe wynika z tego, iŜ produkujemy więcej wody, ale sprzedajemy mniej. Radny 
Wojciech Adamski zadał pytanie: „Czy dla dobra przyszłościowego nie przeciąć wreszcie 
tego, Ŝe co roku będziemy dokładać pieniądze, nie robiąc przez ten rok nic, Ŝeby zmienić taki 
stan rzeczy, a jest wiele moŜliwości”. Radny Wojciech Adamski podkreślił, Ŝe nie wie, kto 
jest odpowiedzialny za ten stan – czy gmina czy dzierŜawca sieci wodociągowej. Radny 
Wojciech Adamski zadeklarował, Ŝe przyczyni się do zwiększenia ilości środków na 
działania, które zlikwidują kradzieŜe wody, poniewaŜ im wyŜsza będzie cena, tym więcej 
będzie równieŜ kradzieŜy wody. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe spowoduje to, iŜ co 
roku będą zwiększać cenę wody, bo będą mniej wody sprzedawać, ale coraz więcej 
produkować. Radny Wojciech Adamski zadeklarował, Ŝe będzie przeciwny podwyŜce cen 
wody i być moŜe to spowoduje, Ŝe zarządca lub właściciel sieci zacznie w końcu coś z tym 
robić. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe nie przyczyni się do tego, Ŝeby cena wody 
dzisiaj wzrosła, poniewaŜ przedtem naleŜałoby wykazać, Ŝe sprzedaŜ wody wzrosła 
przynajmniej o jeden kubik, a tak nie jest. Radny Wojciech Adamski podkreślił, Ŝe za mało 
wgłębiamy się w ten problem i za mało szukamy rozwiązań, które są moŜliwe. Radny 
Wojciech Adamski pytał, dlaczego 66 % mieszkańców, którzy płacą za wodę, ma pokrywać 
koszty 33 %, którzy od tego obowiązku uchylają się. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe 
jeŜeli udałoby się ściągnąć opłatę za wodę jeszcze od przynajmniej 25 % mieszkańców, 
wówczas podwyŜka byłaby uzasadniona. Radny Wojciech Adamski zawnioskował                        
o pozostawienie stawki opłat za wodę na poziomie roku poprzedniego oraz zobowiązanie 
właściciela lub dzierŜawcy wodociągu do podjęcia radykalnych kroków, aŜeby zmienić 
obecny stan rzeczy.  
 
Radny Aleksander Wieliński zawnioskował o ogłoszenie 15 – minutowej przerwy                         
w obradach sesji.             
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: 8 głosami „za”, przy braku 
głosów „przeciw” i 6 głosach „wstrzymujących się” przyjęła wniosek radnego 
Aleksandra Wielińskiego i Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny 
Krzysztof Sankiewicz ogłosił 15 – minutową przerwę w obradach sesji.   
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Po wznowieniu obrad przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu radnego 
Krzysztofa Sankiewicza:  
 
Waldemar Duda – Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Czempiniu wyjaśnił, Ŝe 
róŜnice w produkcji i sprzedaŜy wody wynikają z tego, iŜ są kradzieŜe wody, których Zakład 
nie jest w stanie upilnować; ponadto – zdarzają się niekontrolowane wycieki wody                        
z rurociągów. Waldemar Duda wskazał, Ŝe większe wycieki mają miejsce w Czempiniu 
aniŜeli na mniejszych hydroforniach, poniewaŜ w Czempiniu rurociąg jest Ŝeliwny i dochodzi 
do powolnych wycieków wody, które w czasie suszy ujawniają się dopiero po czasie, kiedy 
ziemia wchłonie większość tej wody i dopiero wówczas nadmiary wody wypływają na 
zewnątrz. Waldemar Duda podkreślił, Ŝe odkrycie wycieku wody jest sprawą trudną, 
poniewaŜ nie ma na terenie Czempinia monitoringu wodociągów. Waldemar Duda wskazał, 
Ŝe niektórzy z mieszkańców mają na pewno nielegalne podłączenia do wody, dlatego teŜ przy 
wydawaniu warunków technicznych zaleca, aby budować studnie wodomierzowe, poniewaŜ 
wówczas jest moŜliwość odcięcia wody w studni i jest moŜliwość zaobserwowania, czy 
wówczas w budynku woda jest, czy teŜ nie.  
  

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: 11 głosami „za”, przy                   
2 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podj ęła uchwałę                          
Nr XVIII/95/08 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 11 stycznia 2008                    
w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Czempiniu 
przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Burmistrz Gminy Czempiń Dorotę 
Krystyn ę Lew.  
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe radni 
Rady Miejskiej w Czempiniu podjęli decyzję, iŜ szczegółowo kwestią ściągalności opłat za 
wodę oraz rozwiązania sytuacji powtarzających się jej kradzieŜy zajmie się Komisja 
Rolnictwa Działalności Gospodarczej, Prawa i Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska 
oraz Budownictwa i Spraw Komunalnych Rady Miejskiej w Czempiniu i przedstawi wnioski 
Radzie Miejskiej w Czempiniu, która podejmie odpowiednie stanowisko w tej sprawie. 
Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe zostanie zbadana kwestia moŜliwości ubytków 
wody z rurociągu w lesie w Betkowie. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe naleŜy 
równieŜ zająć się kwestią konieczności opomiarowania budynków wielorodzinnych, 
poniewaŜ brak głównego licznika powodował, Ŝe mieszkańcy poszczególnych mieszkań 
pozyskiwali wodę poprzez jej kapanie, którego nie wskazywał licznik w mieszkaniu, 
natomiast zuŜycie w budynku było większe. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe                    
z uwagi na fakt, iŜ produkcja wody wzrasta, natomiast sprzedaŜ maleje, naleŜy dogłębnie 
zająć się tym problemem.  
 
Do punktu 6 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę, 
dostarczaną przez Przedsiębiorstwo Produkcyjno – Handlowo – Usługowe „EKO – TECH” 
Sp. z o.o. z siedzibą w Piotrkowicach przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorotę Krystynę Lew: 
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Radny Wojciech Adamski poprosił o wyjaśnienie kwestii, kto będzie właścicielem sieci 
wodociągowej pobudowanej za kwotę 45 000 zł ujętej w taryfie przedstawionej przez 
P.P.H.U. „EKO – TECH”.  
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew wyjaśniła, Ŝe właścicielem sieci będzie 
firma „EKO – TECH”.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, Ŝe 
podczas wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej w Czempiniu, Vice – prezes „EKO – 
TECH” Zbigniew Hoszowski wskazał, Ŝe jeśli mówimy o budowie sieci wodociągowej 
wykonanej w ubiegłym roku przez „EKO – TECH”, w sytuacji, kiedy nie doszło do 
porozumienia pomiędzy Urzędem Gminy w Czempiniu a firmą „EKO – TECH”, to wówczas 
ten odcinek sieci wodociągowej jest własnością „EKO – TECH”. Radny Krzysztof 
Sankiewicz wskazał, Ŝe pytanie radnego Wojciecha Adamskiego dotyczy rozbudowy sieci 
wodociągowej, na którą środki zarezerwowane są w przedstawionej przez zakład taryfie i na 
tak postawione pytanie podczas posiedzenia Komisji Vice – prezes „EKO – TECH” Zbigniew 
Hoszowski odpowiedział, Ŝe te odcinki sieci, które pobudowane zostaną w ramach taryfy 
zostają protokolarnie przejęte przez Urząd Gminy w Czempiniu i ich właścicielem staje się 
Gmina Czempiń, dlatego naleŜałoby tą kwestię wyjaśnić.  
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew wyjaśniła, Ŝe tak faktycznie jest, jednakŜe 
do czasu trwania umowy na dzierŜawę sieci wodociągowej podpisanej z P.P.H.U. „EKO – 
TECH”, sieć ta nie będzie bezpłatnie protokolarnie przekazywana na rzecz Urzędu Gminy               
w Czempiniu, poniewaŜ umowa ta obowiązuje do 2010 roku.  
 
Radny Maciej Głochowiak poprosił o doprecyzowanie, czy w umowie, o której mowa 
znajduje się zapis, ze sieć wodociągowa pobudowana przez „EKO – TECH”  w ramach taryfy 
zostanie przekazana Gminie bezpłatnie.  
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe umowa ta obowiązuje od 
ośmiu lat i jej zapisy były analizowane przez wszystkich radców prawnych obsługujących               
w tym czasie Urząd Gminy w Czempiniu. Burmistrz Dorota Krystyna Lew podkreśliła, Ŝe                
w umowie tej jest wiele niejasności i był nawet zamiar, aby ją uniewaŜnić. Burmistrz Dorota 
Krystyna Lew podkreśliła, Ŝe inwestycje wykonywane w ramach taryfy są własnością gminy, 
natomiast – jeśli przedsiębiorstwo wykonuje sieć z własnych środków – taka sytuacja miała 
miejsce – wówczas gmina będzie zmuszona przejąć taką sieć za odpłatnością po odliczeniu 
kosztów amortyzacji sieci.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: 13 głosami „za”, przy                   
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „:wstrzymującym się” podj ęła uchwałę                          
Nr XVIII/96/08 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 11 stycznia 2008 w sprawie                    
zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę, dostarczaną przez 
Przedsiębiorstwo Produkcyjno – Handlowo – Usługowe „EKO – TECH” Sp.                
z o.o. z siedzibą w Piotrkowicach przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorotę Krystyn ę Lew.  
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
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Do punktu 7 porządku obrad: 
 
Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Miejskiej w Czempiniu w 2007 roku złoŜył 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Czempiniu radny Piotr 
Wojciechowski. 
Do przedstawionego sprawozdania uwag nie wniesiono.  
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 
Do punktu 8 porządku obrad: 
 
Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa, Działalności Gospodarczej, Prawa                         
i Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska oraz Budownictwa i Spraw Komunalnych 
Rady Miejskiej w Czempiniu w 2007 roku złoŜyła Zastępca Przewodniczącego radna 
ElŜbieta Grygier. 
Do przedstawionego sprawozdania uwag nie wniesiono.  
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 
Do punktu 9 porządku obrad: 
 
Sprawozdanie z działalności Komisji Finansów i BudŜetu oraz Spraw Socjalnych Rady 
Miejskiej w Czempiniu w 2007 roku złoŜyła Przewodnicząca Komisji radna ElŜbieta 
Grygier. 
Do przedstawionego sprawozdania uwag nie wniesiono.  
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 
Do punktu 10 porządku obrad: 

 
Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia Rady 
Miejskiej w Czempiniu złoŜył Przewodniczący Komisji radny Aleksander Wieliński.   
Do przedstawionego sprawozdania uwag nie wniesiono.  
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
 
Do punktu 11 porządku obrad: 
 
Do przedstawionej na piśmie przez Burmistrza Gminy Czempiń informacji                               
z działalności w okresie międzysesyjnym oraz wykazu zarządzeń, które stanowią załącznik nr 
11 do niniejszego protokołu uwag nie wniesiono.  
 
Do punktu 12 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, Ŝe  
w okresie międzysesyjnym: 

� w kaŜdą środę tygodnia pełnił dyŜur w Urzędzie Gminy w Czempiniu; 
� uczestniczył w: 

-  wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Miejskiej w Czempiniu; 
- spotkaniu z mieszkańcami gminy Czempiń na Rynku w Noc Sylwestrową; 
- Spotkaniu Noworocznym w Gminie Kościan;   
- Koncercie Noworocznym na zaproszenie Burmistrza Kościana;  

� na jego ręce wpłynęły: 
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- Pisma skierowane do Dyrektorów: Zarządu Dróg Powiatowych w Kościanie – 
załącznik nr 12 do niniejszego protokołu, Wielkopolskiego Zarządu Dróg 
Wojewódzkich – załącznik nr 13 do niniejszego protokołu, Generalnej Dyrekcji 
Dróg Krajowych i Autostrad – Oddział w Poznaniu – załącznik nr 14 do niniejszego 
protokołu informujące radnych Rady Miejskiej w Czempiniu o spotkaniu w dniu 22  
stycznia o godzinie 11.00 w Urzędzie Gminy w Czempiniu; 

- Pisma: Prezesa OSP w Czempiniu z dnia 4 stycznia 2008 roku – załącznik nr 15 do 
niniejszego protokołu; Prezesa OSP w Czempiniu z dnia 4 stycznia 2008r. do 
Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego – załącznik nr 16 do niniejszego 
protokołu, Pismo Burmistrz Gminy Czempiń z dnia 4 stycznia 2008r.  do Prezesa 
OSP Czempiń- załącznik nr 17 do niniejszego protokołu; Pismo Prezesa OSP do 
Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 9 stycznia 2008r. – 
załącznik nr 18 do niniejszego protokołu;     
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz 
poinformował, Ŝe korespondencja, o której mowa powyŜej dotyczy konfliktu, jaki 
zaistniał pomiędzy Klubem HELIOS, który korzystał z sali w budynku straŜnicy              
a ochotnikami StraŜy PoŜarnej w Czempiniu, sprawą zajęły się juŜ władze gminy                
i zmierza ona do pozytywnego załatwienia.    

 
Do punktu 13 porządku obrad: 
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew  udzieliła odpowiedzi na interpelacje: 

1. Radnego Jerzego KrzyŜostaniaka:  
� w sprawie śmieci wyrzucanych do rowów - Burmistrz Dorota Krystyna Lew 

wskazała, Ŝe usunięcie śmieci jest obowiązkiem właściciela gruntu, na którym 
się znajdują, jednakŜe w miejscach, o których mowa śmieci zostaną 
posprzątane na koszt podatnika gminy. Burmistrz Dorota Krystyna Lew 
wskazała, Ŝe problem „dzikich” wysypisk śmieci występuje na terenie wielu 
gmin w Polsce i ostatnio był dyskutowany podczas walnego zgromadzenia 
Związku Międzygminnego Centrum Zagospodarowania Odpadów SELEKT            
i uznano, Ŝe najlepszym rozwiązaniem byłoby wprowadzenie podatku 
śmieciowego, poniewaŜ w takim przypadku właścicielem śmieci staje się 
gmina i nikomu nie opłaca się wywozić śmieci na nielegalne wysypiska, 
poniewaŜ opłata będzie pobierana od kaŜdego mieszkańca, a gmina ma 
obowiązek odebrania ich od wszystkich mieszkańców. Burmistrz Dorota 
Krystyna Lew wskazała, Ŝe aby takie rozwiązanie mogło być przyjęte musi 
być stosowna ustawa, którą w poprzedniej kadencji parlamentu zablokowało 
tzw. lobby śmieciowe albo moŜna przeprowadzić na terenie gminy 
referendum, w którym mieszkańcy wypowiedzieliby się za określonym 
rozwiązaniem. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe byłoby to 
rozwiązanie bardzo dobre z punktu widzenia środowiska, jednakŜe mieszkańcy 
zawsze będą się bronić przed wprowadzeniem kolejnego podatku. Burmistrz 
Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe aby referendum miało szansę powodzenia, 
to kampania informacyjna powinna trwać około jednego roku. Burmistrz 
Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe władze gmin wchodzących w skład 
Związku zastanawiają się nad podjęciem takiej inicjatywy, aby przeprowadzić 
referendum we wszystkich gminach Związku i kwestia ta będzie przedmiotem 
obrad kolejnych posiedzeń Zgromadzenia.      

2. Radnego Wojciecha Adamskiego i radnego Aleksandra Wielińskiego:  
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� w sprawie wieŜy telefonii komórkowej – Burmistrz Dorota Krystyna Lew 
wskazała, Ŝe aby wieŜa mogła powstać muszą zostać wydane dwie pozytywne 
decyzje – środowiskowa i lokalizacyjna i w sprawie ich wydania toczą się dwa 
odrębne postępowania. Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe 
pierwsza decyzja lokalizacyjna była pozytywna, mieszkańcy odwołali się do 
niej i Samorządowe Kolegium Odwoławcze przekazało ją do ponownego 
rozpatrzenia przez Burmistrza Gminy Czempiń. Burmistrz Dorota Krystyna 
Lew poinformowała, Ŝe przeprowadzono kolejne postępowanie – na tablicy 
ogłoszeń oraz poprzez stronę internetową Urzędu Gminy w Czempiniu 
poinformowano o tym mieszkańców w sposób zwyczajowo przyjęty i została 
wydana po raz kolejny decyzja pozytywna, poniewaŜ nie ma podstaw, aby 
była ona negatywna. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe jest 
odwołanie od tej decyzji, które obecnie znajduje się w SKO.  
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe w przypadku decyzji 
środowiskowej została wydana decyzja negatywna i składający wniosek 
odwołał się do SKO, które skierowało sprawę do ponownego rozpatrzenia. 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe przy wydawaniu pierwszej 
decyzji wskazano inwestorowi moŜliwość innej lokalizacji wieŜy– na terenie 
gruntów oczyszczalni ścieków, które są własnością gminy – było to około pół 
roku temu – do dnia dzisiejszego firma nie odpowiedziała na tą propozycję. 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe kończy się postępowanie 
w sprawie wydania decyzji środowiskowej i zostanie wydana po raz drugi 
decyzja negatywna. Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe                
w dniu dzisiejszym skierowane zostało pismo do firmy, celem uzyskania 
odpowiedzi na złoŜoną wcześniej propozycję. Burmistrz Dorota Krystyna Lew 
podkreśliła, Ŝe inwestycja zostanie zrealizowana, jeśli obie decyzje będą 
pozytywne.  

3. Radnego Wojciecha Adamskiego:  
� w sprawie stawek odbioru śmieci – Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, 
Ŝe moŜe zostać zorganizowane spotkanie w tej sprawie z przedstawicielami 
zakładów odbierających śmieci z terenu gminy i branŜową Komisją Rady 
Miejskiej w Czempiniu. Burmistrz Dorota Krztyna Lew wskazała, Ŝe na 
przykład na terenie gminy Dolsk, Brodnica i Śrem stawki odbioru opłat za 
śmieci są zróŜnicowane w zaleŜności od ich odbioru z miasta lub wsi. 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe stawki odbioru śmieci wzrosły 
bardzo od początku roku, poniewaŜ wzrosła opłata marszałkowska z 15 zł do 
75 zł za kaŜdą tonę śmieci.      

4. Radnego Piotra Wojciechowskiego:  
� w sprawie czasu oświetlenia – Burmistrz Dorota Krystyna Lew 

poinformowała, Ŝe sprawa ta jest monitorowana przez Urząd Gminy                       
w Czempiniu od dwóch tygodni i równieŜ w dniu wczorajszym kontaktowała 
się z kierownikiem rejonu oświetlenia w Mosinie, poniewaŜ nie zareagowali 
na prośby o zmianę czasu oświetlenia, jednakŜe Burmistrz otrzymała 
obietnicę, Ŝe do dnia dzisiejszego sprawa ta zostanie uregulowana;  

� w sprawie oświetlenia wieŜy telefonii komórkowej -  Burmistrz Dorota 
Krystyna Lew poinformowała, Ŝe stosowne zapytanie zostanie skierowane do 
firmy, która jest właścicielem wieŜy;  

� w sprawie oznakowania – interpelacja zostanie przekazana do właściwego 
zarządcy drogi; 

5. Radnego Macieja Głochowiaka:  
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� w sprawie projektu dokumentacji kanalizacyjnej – Burmistrz Dorota Krystyna 
Lew wskazała, Ŝe środki na ten cel nie zostały zarezerwowane w budŜecie 
gminy na 2008 rok i nie wie, czy będzie moŜliwość wykonania takiego zadania 
w 2008 roku; 

� w sprawie informacji na temat stanu realizacji inwestycji – Burmistrz Dorota 
Krystyna Lew wskazała, Ŝe informacja taka będzie przedstawiana przed kaŜdą 
sesją Rady Miejskiej w Czempiniu;  

6. Radnego Krzysztofa Giemzy – w sprawie usunięcia śmieci z pobocza drogi – 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe o sprawie tej zostanie podjęta dyskusja 
podczas spotkania z zarządcami dróg, o którym poinformowano na piśmie. Burmistrz 
Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe w uzyskiwanych odpowiedziach od 
poszczególnych zarządców w sprawie wycinki samosiejek w rowach – były 
zapewnienia, Ŝe firmy zajmą się ta kwestią w miesiącach zimowych.  

 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe: 

� w dniu 31 stycznia 2008 roku w Urzędzie Gminy w Czempiniu odbędzie się dyŜur 
pracowników Urzędu Skarbowego w Kościanie, podczas którego udzielą oni 
odpowiedzi na pytania, jak równieŜ udostępnią druki PIT- ów, które będzie moŜna 
później odbierać w sekretariacie Urzędu Gminy w Czempiniu; 

� w najbliŜszą niedzielę mieszkaniec gminy Czempiń – Pan Feliks Pawlisiak                        
z Gorzyczek obchodzi 100 urodziny – o godzinie 11.30 odbędzie się Msza Św.                
w Kościele Parafialnym w Czempiniu; 

� na 21 września 2008 roku w Racocie jest planowana inauguracja wojewódzka 
obchodów 90 rocznicy odzyskania niepodległości oraz powstania wielkopolskiego – 
współorganizatorami tej uroczystości mają być wszystkie gminy powiatu 
kościańskiego oraz Marszałek Województwa Wielkopolskiego; 

� uczestniczyła w spotkaniu na temat modernizacji linii kolejowej E 59 – podczas 
którego poinformowano, iŜ 20 lipca 2007 roku odbył się międzynarodowy przetarg na 
opracowanie dokumentacji oraz przygotowanie wniosku o środki europejskie, który 
wygrała firma niemiecka, jednak został oprotestowany i aktualnie znajduje się                     
u prezesa Urzędu Zamówień Publicznych i jeŜeli trafi przed arbitraŜ sądowy, to 
podpisanie umowy opóźni się. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe jeŜeli 
wszystko dobrze się potoczy, to około 10 lutego 2008 roku zostanie podpisana 
umowa na wykonanie modernizacji i rozpocznie się ona w pierwszym etapie od 
Poznania w kierunku Czempinia w czasie od czerwca 2010 do 2012 roku, zaś kolejny 
etap od Rawicza do Czempinia zakończy się w 2014 roku. Burmistrz Dorota 
Krystyna Lew poinformowała, Ŝe modernizacja będzie polegała na zlikwidowaniu 
nastawni na tym odcinku i ruch sterowany będzie z Poznania i Leszna.  

 
Do punktu 14 porządku obrad:  
 
W wolnych głosach i wnioskach:  
 
Pan Roman Kaczmarek skierował zapytanie do Burmistrz Gminy Czempiń i Rady Miejskiej 
w Czempiniu, czy w 2008 roku będą organizowane Mikrolotowe Mistrzostwa Wielkopolski – 
dwudzieste ósme? Pan Roman Kaczmarek wskazał, Ŝe informację o tym, czy Mistrzostwa 
będą się odbywać naleŜy podać do redakcji „Gazety lotniczej”. Pan Roman Kaczmarek 
wskazał, Ŝe jeŜeli impreza miałaby się odbyć, to „bez mojej skromnej osoby”, poniewaŜ był 
organizatorem dwudziestu siedmiu imprez i moŜe wszelkie informacje przekazać do Urzędu 
Gminy w Czempiniu, jednakŜe nie zajmie się organizacją tej imprezy. Pan Roman Kaczmarek 
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podkreślił, Ŝe jest to jedyna tego typu impreza klasy mistrzowskiej w Wielkopolsce –                 
w rankingu europejskim mamy pięć punktów – gwiazdek, które wskazują na profesjonalizm                       
w organizacji tej imprezy.  
 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wyraziła zdziwienie formą przedstawienia sprawy przez 
Pana Romana Kaczmarka, poniewaŜ w minionych latach kwestie te zawsze były omawiane 
podczas spotkań w Urzędzie Gminy w Czempiniu, niemniej jednak Burmistrz Dorota 
Krystyna Lew wskazała, Ŝe mistrzostwa te na terenie gminy Czempiń na pewno w tym roku 
się odbędą.   
         
Pan Karol Malicki – Radny Powiatu Kościańskiego przypomniał, Ŝe podczas poprzedniej 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu do radnych Powiatu Kościańskiego zostało skierowane 
pytanie o sprawy, które zostały przez nich dla gminy załatwione; pytanie to przekazał 
pozostałym radnym z terenu gminy Czempiń, którzy na obecną sesję nie przybyli, natomiast 
w swoim imieniu poinformował, Ŝe Rada Powiatu działa analogicznie do rady gminy i musi 
rozwaŜyć, które działania na terenie powiatu będą w pierwszej kolejności załatwiane.  
Pan Karol Malicki poinformował, Ŝe na terenie gminy Czempiń wykonano: 

� modernizację nawierzchni masą bitumiczną: 12 714 zł  - Borowo; 
� modernizację dróg: 361 847, 49 zł: w tym ulica Borówko Stare za kwotę 287 000 zł – 

plany zakładały modernizację nawierzchni do skrzyŜowania z ulicą Chłapowskiego, 
jednakŜe ceny materiałów budowlanych wzrosły, co spowodowało zmniejszenie 
zakresu tej inwestycji, kosztem równieŜ ulicy poznańskiej w Kościanie, która miała 
być zmodernizowana aŜ do wylotu na drogę nr 5, jednakŜe udało się to w mniejszym 
zakresie, do którego i tak naleŜało dołoŜyć jeszcze środków; 

� powierzchniowe utrwalenie nawierzchni, ścinka poboczy: 134 000 zł; 
� odwodnienie: 7 960 zł; 
� równanie dróg gruntowych: 10 000 zł. 
 

Pan Karol Malicki poinformował, Ŝe w 2007 roku Powiat Kościański zainwestował około 
2 500 000 zł w remont Domu Pomocy Społecznej w Jarogniewicach, aby dostosować jego 
stan do wymogów, jakie stawiają przepisy. Pan Karol Malicki poinformował, Ŝe w roku 2008 
będzie konieczność zainwestowania około 1 000 000 zł na ten cel, aby DPS mógł 
otrzymywać pieniądze na utrzymania pensjonariuszy od Marszałka Województwa.  
Pan Karol Malicki podkreślił, Ŝe Powiat Kościański inwestuje około 4 000 000 zł w oświatę, 
z której placówek korzystają równieŜ mieszkańcy gminy Czempiń; przekazuje środki na straŜ 
poŜarną, która słuŜy równieŜ naszym mieszkańcom.  
 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe podczas kolejnego spotkania ze Starostą 
Powiatu Kościańskiego przedstawiciele poszczególnych gmin otrzymają harmonogram 
zaplanowanych na najbliŜsze lata prac na terenie ich gmin i wówczas zostanie on 
przedstawiony radnym Rady Miejskiej w Czempiniu.  
 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad XVIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz zamknął 
posiedzenie. 
 
Protokołował:                                                       Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu  
Podinspektor                                                                                 /-/ Krzysztof Sankiewicz  
mgr Magdalena Głucha                                                    


